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Kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

,,Hogyan kívánja a Magyar Köztársaság Kormánya a Térségi Integrált Szakképző
Központok kialakuló rendszerének fejlesztését és fenntarthatóságát támogatni az Új
Magyarország Fejlesztési Tervhez kapcsolódóan?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján
kérdéseket kívánok benyújtani Dr. Szilvásy György Miniszter Úrhoz .

A kérdésekre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Új Magyarország Fejlesztési Tervhez kapcsolódó Társadalmi Infrastruktúra Operatív
Program a Kormány által elfogadásra került, jelenleg az Európai Bizottsággal folynak az
egyeztetések a dokumentum végleges tartalmáról. Az operatív programhoz kapcsolódóan
jelenleg készülnek az Akciótervek, amelyek azonban még nem ismertek a számunkra . Néhány
területen bepillantást nyerhettünk a dokumentumok jelenlegi állapotába, ugyanakkor a
tervezői szándékot nem sikerült megismerni . Tatabánya és környéke számára nagyon fontos
kérdés, hogy a nagy őrömmel és lendülettel indított tatabányai Bánki Donát Térségi Integrált
Szakképző Központ megvalósításának, - a jelenlegi jogszabályi környezetben - milyen lehet
az eredménye . Az eredményességhez azonban a helyi erőfeszítéseken túl a kormányzati és
minisztériumi lépéseket is meg kell tenni, melyek csak kis mértékben valósultak meg .
Tisztelettel szeretnénk kérni Önt, hogy a szakképzési rendszer megújításával kapcsolatos
javaslatok elfogadásnál legyenek tekintettel a jelenleg megalakuló Térségi Integrált
Szakképző Központok (TISZK) rendszerére .

A pályázatok beadásakor a tatabányai projekt előkészítői jelezték az Oktatási
Minisztériumnak, a kiíró Irányító Hatóságnak és az Oktatási Minisztérium Alapkezelő
Igazgatóságának, hogy a jogi környezet változtatása nélkül a kiírásban elvárt Térségi Integrált
Szakképző Központ struktúra működőképessége és fenntarthatósága, valamint jogi helyzete
nem biztosítható. A minisztérium szakállamtitkára akkor úgy reagált, hogy jogszabályi
változtatásokra nincsen szükség a pályázat megvalósításához és működéséhez . Azt gondolom,
hogy mára megállapítható, - a projekt megvalósításában szerzett tapasztalatok alapján is -
hogy a Térségi Integrált Szakképző Központok a projekt lezárást követően nem tudnak
megfelelően működni a jelenlegi jogi környezetben . Ezért kérem, hogy a Társadalmi
Infrastruktúra Operatív Programban megfogalmazott „A munkaerő-piaci részvételt



támogató szolgáltatások infrastruktúrájának fejlesztése" prioritási tengely a jelenleg
kialakítás alatt lévő Térségi Integrált Szakképző Központok számára a jövőbeni működéshez
megfelelő perspektívát jelentsen. Sajnos a tapasztalataink nem túl pozitívak, ugyanis a
Szociális és Munkaügyi Minisztérium Foglalkoztatási és Képzési Szakállamtitkára a
TISZK-ek kiszélesítésének és folytatásának jövőbeni lehetőségeiről tartott tájékoztatást
2007. február 1-én, melyben bemutatta, hogy a Társadalmi Infrastruktúra OP-ból,
milyen modellek mentén támogatnák az új TISZK-ekei, és milyen további fejlesztési
szinteket képzelnek el . A tényleg jó hangulatú és konstruktív megbeszélés zárásakor a
Nemzeti Fejlesztési Ügynökség munkatársa szót kért, és elmondta, hogy a Nemzeti
Fejlesztési Ügynökség nem ért egyet a felvázolt koncepcióval . A felszólalás minden
résztvevőt megdöbbentett, és az aggodalmunkat a Fejlesztéspolitikai Államtitkár és a
Szociális és Munkaügyi Miniszter által közösen írt, a Térségi Integrált Szakképző Központok
jövőbeni koncepcióját rendezni próbáló levél sem csökkentette .

Úgy érzékelem, hogy az irányításban és fejlesztésekben tapasztalható többsíkúság ismét oda
vezethet, hogy a jelenleg alakuló Térségi Integrált Szakképző Központok nehézségeinek
megoldása és a kialakuló rendszer tapasztalatai alapján történő továbbfejlesztése helyett, egy
talán teljesen új rendszert próbálnak ismét kiépíteni, melyben fokozott magvalósítási
problémákat okozhat a jelenlegi bizonytalanság és az új koncepció pontos ismeretének
hiánya. Ehhez kapcsolódóan Öntől, mint a Fejlesztéspolitikai Irányító Testület elnökétől a
következőket kérdezem .

A regionális képzési hálózatra és a TISZK-ek jövőjére is vonatkozó Államreform
Bizottsági koncepció mennyire teszi kiszámíthatóvá és finanszírozhatóvá a jelenleg
magalakuló Térségi Integrált Szakképző Központok jövőjét? A Magyar Köztársaság
Kormánya, milyen ütemterv alapján kívánja rendezni a megalakulóban lévő TISZK-ek
számára kedvezőtlen jogszabályi környezet megváltoztatását?

Megítélésem szerint a 2004-es pályázati kiírás megvalósítása is azért ütközik nehézségekbe,
mert az akkor elfogadott koncepció magvalósítását segítő jogszabályi változtatások
szükségességét a pályázókon kívül nem érezte senki sürgetőnek, így ezen változtatások
végrehajtására csak hiányosan került sor . Ezek alapján lehetséges, hogy a mai napig nincsen
jogszabályi szinten megfelelően definiálva, hogy mitől TISZK a TISZK, valamint a jelenleg
kialakítás alatt lévő Térségi Integrált Szakképző Központok Központi Képzőhelyeire
vonatkozó követelmények sincsenek megfelelően szabályozva. A Magyar Köztársaság 2007 .
évi költségvetésének meghatározása kapcsán sem vették figyelembe a kialakuló TISZK-ek
helyzetét a gyakorlati normatíva igénylésére vonatkozóan . Mindezek alapján a valóban
szükséges és Tatabánya számára fontos szakképzési rendszer megújítása egyre
bizonytalanabb és kiszámíthatatlanabb . Ezért kérem, hogy amennyiben a jövőbeni
szabályozások és definiálások megtörténnek, akkor a most megalakuló TISZK-ek
paramétereit és felépítésüket vegyék figyelembe, annak érdekében, hogy a fenntarthatóság és
működés biztosított legyen .

A közelmúltban a tatabányai Bánki Donát TISZK Kht ., mely a megalakuló Bánki Donát
Térségi Integrált Szakképző Központot fogja működtetni, kapott egy kérdőívet a Humán
Erőforrás Programok Irányító Hatóság főigazgatójától, mely sajnos arról tanúskodik, hogy a
korábban - ugyan a szakminisztériumok és közreműködő szervezetek irányába - tett
észrevételeink nem jutottak, illetve jutnak el minden érintett szervezet számára . Ezért kérem,
hogy a Fejlesztéspolitikai Irányító Testület tegye meg a lépéseket annak érdekében, hogy a
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fejlesztések előkészítésében résztvevő szervezetek között a kommunikáció és együttműködés
gördülékeny legyen a társadalom szereplői számára is ..

Tisztelt Miniszter úr!

A bemutatottak alapján a korábbi két kérdésemet az alábbiakkal szeretném tovább
formálni, illetve kiegészíteni . Hogyan kívánja a Magyar Köztársaság Kormánya a
Térségi Integrált Szakképző Központok kialakuló rendszerének fejlesztését és
fenntarthatóságát támogatni az Új Magyarország Fejlesztési Tervhez kapcsolódóan?
Tervezi-e a Magyar Köztársaság Kormánya a 2007 . évi költségvetési törvényt úgy
módosítani, hogy a gyakorlati normatíva a jogilag nem definiált Központi Képzőhelyen
történt képzés esetén is lehívható legyen? Az Államreform Bizottság által
megfogalmazott koncepció megvalósításakor, lehet-e arra számítani, hogy a kórházi
ágyszám leosztáshoz hasonló módon történik majd a régióra vonatkozó képzési irányok
és arányok meghatározása, pénzügyi ösztönzőkkel társítva?

Várom megtisztelő válaszát!

Tatabánya, 2007. március 8 .
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Bencsik János
országgyűlési képviselő
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